
PROTOKÓŁ   Nr  XIX / 2016
Rady Gminy Wijewo

z dnia  27  kwietnia  2016 r.

W posiedzeniu udział wzięli:
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności.
Lista obecności stanowi zał. Nr 1.
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności Zał. Nr 2.
oraz 
Wójt Gminy Wijewo – Pan Mieczysław  Drożdżyński
Skarbnik Gminy – Pani Elżbieta Molicka
Prezes  KZGRL  - Pan  Eugeniusz Karpiński

Porządek  posiedzenia:

   1. Otwarcie.  
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
   3.  Interpelacje i zapytania radnych.
   4. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym.

5. Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie gminy Wijewo za 2015 rok. 
   6.  Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej.
   7.  Informacja na temat realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
         w 2015 roku.
   8.  Podjęcie uchwał w sprawie:
          1/  organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek 
               organizacyjnych Gminy Wijewo,
          2/ zbycia nieruchomości zabudowanej w miejscowości Zaborówiec,
          3/ zamiaru połączenia instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Wijewie oraz Gminnej 
               Biblioteki Publicznej w Wijewie.
          4/  zmiany do budżetu gminy na 2016 rok.
          5/  uchylająca uchwałę Nr XXV/124/04 Rady Gminy Wijewo z dnia 28 grudnia 2004r. 
                w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej.
     9.   Zapytania i wolne wnioski.
    10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
    11. Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom XIX Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski.  Powitał  obecnych  na  sali  radnych,  sołtysów,  Wójta  Gminy  oraz  pozostałych 
zaproszonych gości i przedstawicieli mediów. Przedstawił proponowany porządek obrad do którego 
nie wniesiono uwag.
Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 
wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  protokół  z  XVIII  Sesji  Rady  Gminy  Wijewo  odzwierciedla 
przebieg posiedzenia. Protokół był  dostępny w biurze rady,  nikt nie wniósł  uwag do jego treści. 
Zaproponował,  aby  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  przyjąć  bez  czytania.  Do  złożonej 
propozycji nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania.



Ad. pkt. 3

Radny Pan Roman Jęśkowiak –
1/  poprosił  o  przygotowanie  przez  prawnika  opinii  dotyczącej  uprawnień  radnego:  sytuacji 
przetargowych i nie tylko, gdzie może startować a co jest zabronione,
2/  w związku z tym,  że często gościmy media,  a  przekaz jest  częściowy,  zaproponował  zakup 
kamery i publikowanie całego przebiegu sesji na stronie internetowej gminy.

Ad. pkt. 4

Sprawozdanie z pracy Wójta oraz  Urzędy Gminy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt  Pan 
Mieczysław Drożdżyński poinformował, że:
09.03 – na zaproszenie KGW w Berennie uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym połączonym 
z obchodami Dnia Kobiet,
11.03 – na terenie  gminy urząd skarbowy przyjmował deklaracje podatkowe PIT,
14.03 – wspólnie z Przewodniczącym RG odbyliśmy spotkanie z autorami wniosków o przekazanie 
dróg w Brennie i zakup drogi w Radomyślu. W tej sprawie zostało wypracowane stanowisko na 
posiedzeniu komisji,
14.03. – uczestniczyłem w zebranie sprawozdawczym Organizacji Turystycznej Leszno – Region
16.03 – odbyło się pierwsze zebranie sprawozdawcze mieszkańców wsi Brennie,
17.03 – odbyła  się sesja KZGRL, oraz zgromadzenie MZWIKW we Wschowie gdzie omówiono 
sprawy bieżące związku,
18.03.  –  uczestniczyłem  w  comiesięcznym  spotkaniu  samorządowców  –  Wójtów,  Burmistrzów 
i Prezydenta Powiatu Leszczyńskiego,
   -  odbyło  się  zebranie  wiejskie  w Wijewie,  gdzie  dominował  temat  opłaty adiacenckiej  czego 
wynikiem jest projekt uchwały o jej uchyleniu proponowany na dzisiejszym posiedzeniu.
19.03 – w Radomyślu świętowaliśmy 50 lecie KGW,
20.03 – odbył się turniej siatkówki 40+ pod nazwą „Memoriał im. Zygmunta Opaski”, bardzo fajna 
inicjatywa,
21.03 – w szkole w Brennie odbył się Turniej Wiedzy Pożarniczej,
22.03 – odbyło się zebranie wiejskie w Radomyślu,
23.03 – zebranie wiejskie w Przylesiu,
01.04 – w celu minimalizacji  kosztów spotkałem się z nowym rzeczoznawca,  który niestety nie 
zaproponował niższych stawek od dotychczasowego świadczonych usług,
04.04 – zebranie OSP w Radomyślu,
06.04  –  odbyło  się  zorganizowane  przez  radcę  prawnego  spotkanie  z  Panią,  która  zasadziła 
uchwałę w sprawie planu zagospodarowania Miastka. W spotkaniu uczestniczył również planista. 
Celem spotkania było przedstawienie pokazanie konsekwencji zmiany planu dla gminy,
06.04  –  wspólnie  z  Przewodniczącym  RG  uczestniczyliśmy  w  uroczystej  sesji  Województwa 
Wielkopolskiego z okazji 1050 rocznicy Chrztu Polski,
   -  wspólnie  ze  Starostą  Leszczyńskim  odbyłem  spotkanie  w  Kuratorium  Oświaty  oraz 
z Marszałkiem  Województwa  w  sprawie  wniosków  dot.  Odnowy  Wsi  oraz  zakupu  samochody 
strażackiego,
07.04 – odbyło się zebranie wiejskie w Zaborówcu,
08.04 – uczestniczyłem w zebranie Zarządu Klubu BRENEWIA,
13,04  –  odbyło  się  wspólne  posiedzenie  KZGRL  oraz  wspólników  ZOM w Lesznie  w  sprawie 
podwyżki opłat za śmieci,
19.04 – została przeprowadzona kontrola urzędu pod względem wymogów przeciwpożarowych,
19.04 – wspólnie z kier. Ref. Rozwoju i pracownikami oczyszczalni uczestniczyliśmy w 3 dniowym 
szkoleniu obsługi oczyszczalni i systemu kanalizacji w Niemczech,
 25.04 – na zaproszenie Wójta gminy Włoszakowice spotkaliśmy się w sprawie budowy drogi i jej 
finansowania, połączone ze szkoleniem prawnym dot. odzyskania podatku VAT od tej inwestycję,
26.04 – odbyło się posiedzenie komisji stałych rady,
   -  zebranie sprawozdawczo wyborcze Zarządu Gminnego ZOSP w Wijewie

Ad. pkt.  5.

Sprawozdanie  z  tematu  –  gospodarka  odpadami  na  terenie  gminy  w  2015  r.–  złożył  Prezes 
Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego Pan Eugeniusz Karpiński.
Szczegółowa informacja na powyższy temat stanowi załącznik do niniejszego protokołu.



Radna  Pani Barbara Górna–Szulc – nie zawsze ilość worków oddanych jest równa ilości 
otrzymanej, w tym temacie należałoby zdyscyplinować firmy odbierające,
- co z działalnością  jednoosobową prowadzona w domu, czy musi być złożona oddzielna 
deklaracja,
Pan Eugeniusz Karpiński – jeśli dotyczy to działalności biur rachunkowych to nie ma potrzeby 
zgłaszania, wszystkie inne działalności powinny złożyć taka deklarację,
Radna Pani Danuta Leśna – my segregujemy śmieci a samochód jedzie i zabiera wszystko razem, 
jaki to ma sens,
Pan Eugeniusz Karpiński – śmieci są zbierane razem ale one nie trafiają na wysypisko ale do hal 
gdzie są segregowane. Cena za tonę odzyskanych butelek z segregacji jest o wiele większa aniżeli 
z butelek nie segregowanych ponieważ ważna jest ich czystość. Śmieci na segregowni przechodzą 
przez sita, elektromagnesy oraz taśmy, gdzie są sortowane.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski – podsumowując stwierdził, że cieszy fakt 
coraz większej liczby śmieci trafiających do Trzebani a nie do lasu.
Podziękował za przedstawienie tematu i zarządził 10 minutowa przerwę.

Po przerwie przystąpiono do kolejnych punktów porządku obrad.

Ad. pkt. 6

Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Urszula Rimke.
Odczytała protokół z odbytego posiedzenia, który stanowi zał. do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.  7

Sprawozdanie z pracy z organizacjami pozarządowymi w 2015 roku przedstawiła Inspektor Pani 
Dorota Mitrus.
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 8

1/  projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej 
     i organizacyjnej jednostek organizacyjnych Gminy Wijewo przedstawił przewodniczący obrad.
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – sprawa szczegółowo była omówiona na posiedzeniu komisji. 
Podjęta decyzja ma na celu przede wszystkim centralizację podatku VAT. Podobne reorganizacje 
były lub są przeprowadzane w sąsiednich gminach.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XIX/ 96/ 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi 
administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych Gminy Wijewo podjęta 
została większością głosów;  ZA   - 11 głosów ,  PRZECIWNYCH   -   0 głosów, 
WSTRZYMUJĄCYCH   -  3 głosy.    
Uchwała stanowi zał. Nr  6

2/  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  zabudowanej  w  miejscowości  Zaborówiec 
przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski.
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – uchwała w tej sprawie została już podjęta. Obecnie dokonuje 
się jej zmiany z powodu dokonanego podziału, wydzielenia działki pod skrzynkę telekomunikacyjną 
co spowodowało zmianę powierzchni działki.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XIX/ 97/ 2016 r. w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej 
w miejscowości Zaborówiec podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr 7

3/ projekt uchwały w sprawie zamiaru połączenia instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury 
w Wijewie oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Wijewie przedstawił przewodniczący obrad.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XIX/  98/  2016  r.  w  sprawie  połączenia  instytucji  kultury  – 
Gminnego Ośrodka Kultury 
w Wijewie oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Wijewie podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr 8.



          4/ projekt uchwały w sprawie zmiany do budżetu gminy na 2016 rok.
Skarbnik  Pani  Elżbieta  Molicka  –  zmiany  do  budżetu  gminy  na  2016  rok  w 90  % odpowiada 
zmianom przedstawionym na posiedzeniu komisji.
Dokonuje się:
- zmniejszenia dochodów i wydatków na kwotę 243 331,00 zł,
- zmiany zał. Nr 8 plan wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach funduszu sołeckiego,
-  zmiany planowanej kwoty dotacji udzielonej z budżetu gminy,
- zmiany wydatków majątkowych.
1/ zwiększa się ostateczna kwotę udziałów z tytułu wpływów z podatku  dochodowego o kwotę 
5 282 zł,.
2/ pismem Ministra Finansów zmniejsza się ostateczna kwotce subwencji oświatowej o 248 613 zł.,
3/  zwiększono  wydatki  inwestycyjne  o  kwotę  15 000  zł.  na  zakup   samochodu  osobowego  na 
potrzeby gminy ,
4/ zwiększono wydatki inwestycyjne w wysokości 12 850 zł. na zadanie : modernizacja  remizy OSP 
w Wijewie na potrzeby integracji społeczności wiejskiej, z tego ze środków własnych 7 350 zł.,
5/ w dziale oświata zmniejszono kwoty na paragrafach zgodnie z dyspozycja księgowych placówek 
oświatowych. Zmniejszenie podyktowane było decyzja ministra o zmniejszeniu subwencji.

Radny Pan Radosław Zamiatała:
 –  z  raportu  w  sprawie  kontroli  placówek  oświatowych  wynika,  że  szkoły  mogą  wystąpić 
o dodatkowe środki z rezerwy oświatowej,
- czy wprowadzone oszczędności w placówkach wynikają również raportu, zmniejszenie wydatków 
w pozycji remonty i modernizacje, 
-ta zmniejszona została również kwota w paragrafie dokształcanie nauczycieli, czego to dotyczy,
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – gmina otrzymuje ostateczna kwotę subwencji.  Istnieje również 
rezerwa  ministra,  która  może  być  wykorzystana  na  określone  zadania.  Wniosek  taki  został 
opracowany i wysłany. Czy będzie pozytywnie rozpatrzony nie zależy od nas. Gmina w przeszłości 
korzystała z takiej rezerwy dwukrotnie.
Zmniejszenie środków na paragrafie 403 nie dotyczy termoizolacji. O wykorzystaniu tych środków 
będzie decydowała rada.
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – delegacje dla nauczycieli będą nadal wypłacane . Wstrzymane 
zostały tylko zwroty delegacji – dojazdów do szkoły.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XIX/ 99/ 2016 r. w sprawie zmiany do budżetu gminy na 2016 rok 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr  9

5/ projekt uchwały w sprawie uchylająca uchwałę Nr XXV/124/04 Rady Gminy Wijewo z dnia 28 
    grudnia  2004r.  w  sprawie  ustalenia  stawki  procentowej  opłaty  adiacenckiej  przedstawił 
Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski.
Wójt  Pan  Mieczysław  Drożdżyński  –  projekt  uchwały  jest  efektem  zebrań  wiejskich  a 
w szczególności  dyskusji  mieszkańców Wijewa,  którzy zostali  wprowadzeni  w  błąd  poprzez  nie 
poinformowanie o istnieniu i możliwości naliczenia takiej opłaty za podłączenie do kanalizacji.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XIX/ 100/ 2016 r. w sprawie uchylająca uchwałę  Nr XXV/124/04 
Rady  Gminy  Wijewo  z  dnia  28  grudnia  2004r.  w  sprawie  ustalenia  stawki  procentowej  opłaty 
adiacenckiej podjęta została większością głosów.
ZA -  12  głosów,     PRZECIW   - 1 głos,   WSTRZYMUJĄCY  -  1 głos.
Uchwała stanowi zał. Nr 10

Ad. pkt. 9   

Radny Pan Józef Pukacki – zwrócił się o pilna naprawę chodnika na ul. Kościelnej w Brennie. 
Odcinek stanowi dojazd do posesji Nr 18 i 20. Stan techniczny  jest zły. Powstaje kałuża, która nie 
pozwala na korzystanie z chodnika.
Radny Pan  Roman Jęśkowiak – zwrócił się z zapytaniem od kiedy można korzystać z Funduszu 
Sołeckiego na 2016 rok.
Radny Pan Radosław Zamiatała – w związku ze zbliżającym się sezonem, zwrócił się zapytaniem 
czy w tym roku również  będziemy zabezpieczać bezpieczeństwo na kąpielisku gminnym,



Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się z sugestia zapoznania radnych 
z zaleceniami pokontrolnymi,

Ad. pkt.  10

Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  odpowiedział na zgłoszone interpelacje i złożone zapytania:
1/  gospodarka  mieniem  gminnym  była  jedna  z  uwag  pokontrolnych.  Staramy  się  te  sprawy 
uregulować, poczynione zostały już pierwsze kroki. 
2/  poprosimy radcę prawnego  o  przygotowanie   stanowiska  w sprawie  uprawnień  i  ograniczeń 
radnych wynikających z  mandatu,
3/ zakup kamery, jest to dobry pomysł ale kosztowny. Należy zastanowić się nad przeniesieniem 
sesji do większego obiektu celem uzyskania większego komfortu lokalowego,
4/ chodnik na ul. Kościelnej będzie wyremontowany pomimo planowanej przebudowy drogi,
5/ fundusz sołecki można już realizować,
6/ w  miarę możliwości uporządkowaliśmy teren plaży. Przycięte zostały krzewy, wyrównano plażę. 
Podziękował   Panu  Sobeckiemu  za  bezpłatne  wykonanie  tych  prac  oraz  P.  Wojciechowi  za 
wywiezienie kompostu z parku.
Otrzymaliśmy profesjonalną  ofertę  obsługi  kąpieliska.  Mamy również  indywidualna  ofertę  pracy. 
Myślę, że zabezpieczenie będzie jak w latach ubiegłych.
7/ czekamy na wystąpienie pokontrolne RIO, będzie to sentencja tego co należy wykonać.
Przewodniczący RG – poinformował o otrzymanej z RIO opinii do wykonania budżetu za 2015 rok. 
Poprosił Komisje Rewizyjna o przeprowadzenie wymaganej do absolutorium kontroli.

Ad. pkt.  10

Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XIX sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady.

Na tym posiedzenie zakończono.

                                                              Przewodniczący
                                                           Rady Gminy Wijewo

          
                                                                Stanisław  Kasperski


